
Rada Miejska w Kunowie 
Komisja Budżetu i Oświaty  

Protokół nr 13.2024 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Oświaty 

w dniu 25 listopada 2024 r. 

  
Obrady rozpoczęto 25 listopada 2024 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:09 tego 
samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 9 radnych.  

Obecni: 

1. Arkadiusz Farys 
2. Jarosław Jałocha 
3. Sylwester Jedlikowski 
4.  Beata Łukawska 
5. Marek Mikos 
6. Maria Pająk 
7. Marcin Pastuszko 
8.  Piotr Rakoczy 
9.  Cezary Szwajda 
10. Grzegorz Wanat 
11. Donata Zębala 

1.Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk otworzyła posiedzenie Komisji Budżetu i Oświaty  
i przywitała wszystkich obecnych oraz przybyłych gości. W posiedzeniu brało udział 9 członków 
Komisji Budżetu i Oświaty oraz zaproszeni goście. Nieobecni nieusprawiedliwieni: Radna Beata 
Łukawska oraz Radny Cezary Szwajda. Wiceprzewodnicząca stwierdziła kworum do prac Komisji.  
 
Lista obecności członków komisji stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.  
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu.  
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknął punkt 1. 
 

2. Przyjęcie planowanego porządku posiedzenia. 

Planowany porządek posiedzenia 
 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie kworum.  
2. Przyjęcie planowanego porządku posiedzenia.  
3. Przyjęcie protokołów: Nr 11.2024 z posiedzenia komisji w dniu 24.10.2024 r. i Nr 12.2024  

z posiedzenia komisji w dniu 28.10.2024 r. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kunów na lata 2024 – 2037. 



5. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Kunów na 2024 r. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za 
pobyt, maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w Klubie Malucha w Kunowie oraz 
warunków zwolnienia z tych opłat. 

7. Zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na obszarze Miasta i Gminy Kunów na rok 2025. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek oraz zwolnień w 
podatku od środków transportowych na rok 2025. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek, zasad poboru oraz terminu 
płatności opłaty targowej. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru 
podatku rolnego na rok 2025 na obszarze Miasta i Gminy Kunów. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatków rolnego, 
leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych oraz ustalenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 
odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi w roku 2025. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości tej opłaty. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Gminie Ostrowiec Świętokrzyski. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kunowie 
na 2025 rok. 

16. Sprawy różne. 

17. Zakończenie posiedzenia.   

 
Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk poinformowała, że porządek posiedzenia zawiera 17 
punktów i zapytała, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do porządku posiedzenia.  
Nie zgłoszono żadnych uwag.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk poddała pod głosowanie porządek posiedzenia. 

 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia planowanego porządku posiedzenia. 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Maria Pająk, Marcin 
Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła proponowany 
porządek posiedzenia.  
 
Porządek posiedzenia komisji stanowi załącznik Nr 3 do protokołu.  
 Wiceprzewodnicząca Komisji zamknął punkt 2. 



3. Przyjęcie protokołów: Nr 11.2024 z posiedzenia komisji w dniu 24.10.2024 
r. i Nr 12.2024 z posiedzenia komisji w dniu 28.10.2024 r. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk poinformowała, że na tabletach radnych wgrane zostały 2 
protokoły i zapytała, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu nr 11.2024 z dnia 24.10.2024 r.?  

Nie zgłoszono żadnych uwag.  

Wiceprzewodnicząca poddała pod głosowanie protokół nr 11.2024 z posiedzenia Komisji Budżetu  
i Oświaty z dnia 24.10.2024 r. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu Nr 11.2024 z posiedzenia komisji w dniu 24.10.2024 r. 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Maria Pająk, Marcin 
Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 
 

Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła protokół nr 
11.2024 z dnia 24.10.2024 r.  

Protokół z posiedzenia Komisji z dnia 24.10.2024 r. znajduje się w teczce nr 11 znak: Or.0012.3. 
_.2024 

 
Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk zapytała, czy ktoś z radnych wnosi uwagi do protokołu nr 
12.2024 z dnia 28.10.2024 r.?  

Nie zgłoszono żadnych uwag.  

Wiceprzewodnicząca poddała pod głosowanie protokół nr 12.2024 z posiedzenia Komisji Budżetu  
i Oświaty z dnia 28.10.2024 r. 
 
Głosowano w sprawie: 
przyjęcia protokołu Nr 12.2024 z posiedzenia komisji w dniu 28.10.2024 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Maria Pająk, Marcin 
Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda  
 



Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego jednomyślnie przyjęła protokół nr 
12.2024 z dnia 28.10.2024 r.  

Protokół z posiedzenia Komisji z dnia 28.10.2024 r. znajduje się w teczce nr 12 znak: 
Or.0012.3._.2024 

 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kunów na lata 2024 – 2037. 

Skarbnik Gminy Kunów Danuta Fijas omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kunów na lata 2024 – 2037. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Pani Skarbnik za omówienie projektu 
uchwały i poprosiła radnych o zadawanie pytań.  

Radny Marek Mikos poprosił o przybliżenie informacji w zakresie zwiększenia dochodów od osób 
fizycznych – kwota 835 000,00 zł.  

Skarbnik Gminy Kunów poinformowała, że zwiększenie dotyczy Ministerstwa Finansów.  

Radny Marek Mikos poprosił o przybliżenie informacji w zakresie zwiększenia dotacji celowych.  

Skarbnik Gminy Kunów poinformowała, że zwiększenie dotyczy zwiększenia środków od Wojewody 
Świętokrzyskiego na zasiłki rodzinne, opiekuńcze, pielęgnacyjne.  

Radni nie wnieśli więcej pytań, Wiceprzewodnicząca poprosiła radnych o wyrażenie opinii w formie 
głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kunów na lata 2024 – 2037. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Maria Pająk, Marcin 
Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 

Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kunów na lata 
2024 -2037.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła punkt 4. 



5. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Kunów na 2024 r. 

Skarbnik Gminy Kunów Danuta Fijas omówiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Kunów na 2024 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Piotr Rakoczy wyraził zadowolenie z zaplanowanego 
zakupu posypywarki do piachu. 

Skarbnik Gminy Kunów poinformowała, że do zakupu posypywarki raczej nie dojdzie z uwagi na 
awarię pieca w Publicznej Szkole Podstawowej w Wymysłowie. Zaplanowano zakup pieca gazowego  
i środki należy przesunąć na ten cel.  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Piotr Rakoczy wnioskował aby zakupić tańszą 
posypywarkę i piec do PSP w Wymysłowie.  

Radny Sylwester Jedlikowski podkreślił, że utrzymanie dróg jest bardzo ważne i zakup posypywarki 
jest niezbędny.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Pani Skarbnik za omówienie projektu 
uchwały i poprosiła radnych o zadawanie pytań.  

Radny Grzegorz Wanat zabrał głos w sprawie zmniejszenia środków na odbiór eternitu od 
mieszkańców, który został zdjęty podczas wymiany pokrycia dachowego.  

Radny Grzegorz Wanat zabrał głos w sprawie klasyfikacji środków przeznaczonych na remont dachu 
na budynku Parafii pw. św Władysława w Kunowie.    

Skarbnik Gminy Kunów poinformowała, że zmniejszona została dotacja z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska na ten cel, natomiast są środki zabezpieczone w budżecie gminy. 

Skarbnik Gminy Kunów poinformowała, że środki na ten cel są zapisane w dotacjach, które są 
przyznawane dla Stowarzyszeń.  

Radna Donata Zębala zabrała głos w sprawie przesuniętych środków dla Gminnego Centrum Kultury 
w kwocie 50 000,00 zł i zapytała na jaki cel będą one przekazane.  

Skarbnik Gminy Kunów poinformowała, że środki te są przekazane Gminnemu Centrum Kultury na 
realizację imprez, które miały już miejsce (opłata nagłośnienia, ochrona imprez).  
 
Radni nie wnieśli więcej pytań, Wiceprzewodnicząca poprosiła radnych o wyrażenie opinii w formie 
głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kunów na 
2024 r. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 



ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Maria Pająk, Marcin 
Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 

Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kunów na 2024 r. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła punkt 5. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości opłaty za pobyt, maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w 
Klubie Malucha w Kunowie oraz warunków zwolnienia z tych opłat. 

 
Kierownik Referatu Oświaty i Spraw Społecznych Aleksandra Bernaciak omówiła projekt uchwały  
o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt, maksymalnej opłaty za 
wyżywienie dziecka w Klubie Malucha w Kunowie oraz warunków zwolnienia z tych opłat. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Pani Kierownik za omówienie projektu 
uchwały i poprosiła radnych o zadawanie pytań.  
 
Radni nie wnieśli pytań, Wiceprzewodnicząca poprosiła radnych o wyrażenie opinii w formie 
głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt, 
maksymalnej opłaty za wyżywienie dziecka w Klubie Malucha w Kunowie oraz warunków zwolnienia 
z tych opłat. 

  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Maria Pająk, Marcin 
Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 

Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt, maksymalnej opłaty za 
wyżywienie dziecka w Klubie Malucha w Kunowie oraz warunków zwolnienia z tych opłat. 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła punkt 6. 

 

 



7. Zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości na obszarze Miasta i Gminy Kunów na rok 2025. 
 
Skarbnik Gminy Kunów  omówiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości na obszarze Miasta i Gminy Kunów na rok 2025. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Pani Skarbnik za omówienie projektu 
uchwały i poprosiła radnych o zadawanie pytań.  
 
Radni nie wnieśli pytań, Wiceprzewodnicząca poprosiła radnych o wyrażenie opinii w formie 
głosowania. 

Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
na obszarze Miasta i Gminy Kunów na rok 2025. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Jarosław Jałocha, Marek Mikos, Maria Pająk, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Arkadiusz Farys, Sylwester Jedlikowski, Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 

Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na obszarze Miasta  
i Gminy Kunów na rok 2025.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła punkt 7. 

 
 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
oraz zwolnień w podatku od środków transportowych na rok 2025. 
 
Skarbnik Gminy Kunów Danuta Fijas omówiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 
stawek oraz zwolnień w podatku od środków transportowych na rok 2025. 

Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Pani Skarbnik za omówienie projektu 
uchwały i poprosiła radnych o zadawanie pytań.  

Radny Marek Mikos zapytał dlaczego podatek od środków transportowych wzrasta o 10 % ?  

Skarbnik Gminy Kunów poinformowała, że w ubiegłym roku stawki nie były podnoszone a inflacja 
idzie w górę, w związku z powyższym należało dokonać zmian i podnieć podatek od środków 
transportowych o 10%. Skarbnik Gminy dodała, że wydatki rosną niewspółmiernie w stosunku do 
dochodów.  



 
Radny Arkadiusz Farys odniósł się do przedstawionej podwyżki, informując, że prowadzi działalność 
transportową na terenie Gminy Kunów i dodał, że jeżeli podwyżka będzie znacząca to działalność 
zostanie przeniesiona na teren Gminy Ostrowiec. 
 
Radni nie wnieśli więcej pytań, Wiceprzewodnicząca poprosiła radnych o wyrażenie opinii w formie 
głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek oraz zwolnień w podatku od 
środków transportowych na rok 2025. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Jarosław Jałocha, Marek Mikos, Maria Pająk, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Arkadiusz Farys, Sylwester Jedlikowski, Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek oraz zwolnień w podatku od środków 
transportowych na rok 2025. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła punkt 8. 

 
 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek, zasad poboru 
oraz terminu płatności opłaty targowej. 
 
Skarbnik Gminy Kunów Danuta Fijas omówiła projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek, zasad 
poboru oraz terminu płatności opłaty targowej i dodała, że na tabletach radnych został wgrany 
omówiony projekt uchwały z autopoprawką.  
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Pani Skarbnik za omówienie projektu 
uchwały i poprosiła radnych o zadawanie pytań. 

 
Radni nie wnieśli pytań, Wiceprzewodnicząca poprosiła radnych o wyrażenie opinii w formie 
głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek, zasad poboru oraz terminu płatności 
opłaty targowej - projekt z autopoprawką .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 
Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Jarosław Jałocha, Marek Mikos, Maria Pająk, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Arkadiusz Farys, Sylwester Jedlikowski, Marcin Pastuszko, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie ustalenia stawek, zasad poboru oraz terminu płatności opłaty targowej - 
projekt uchwały z autopoprawką. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła punkt 9. 

 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla 
celów wymiaru podatku rolnego na rok 2025 na obszarze Miasta i Gminy 
Kunów. 
 
Skarbnik Gminy Kunów Danuta Fijas omówiła projekt uchwały w sprawie w sprawie obniżenia ceny 
skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 2025 na obszarze Miasta i Gminy Kunów. 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Pani Skarbnik za omówienie projektu 
uchwały i poprosiła radnych o zadawanie pytań. 
 
Radny Marek Mikos odniósł się do opinii Świętokrzyskiej Izby Rolnej w której zasugerowano, aby 
ceny pozostawić na takim samym poziomie. Radny dodał, że podatek rolny w Gminie Kunów jest 
największy w stosunku do gmin ościennych. Cena zbóż przez GUS została znacząco obniżona, 
zdaniem radnego podwyżka jest niezasadna.  
 
Skarbnik Gminy Kunów Danuta Fijas poinformowała, że również ten podatek nie był podwyższany 
przez parę lat.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Piotr Rakoczy zasugerował zmianę podwyżki z 10 % na 5 
% wnosząc o nowe przeliczenie.  
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk zaproponowała 10 minut przerwy celem przygotowania 
materiałów.  
 
Przerwa w posiedzeniu komisji 12.50 – 13.00.  
 
O godz. 13.03 wznowiono posiedzenie komisji.  
 
Skarbnik Gminy Kunów Danuta Fijas omówiła przygotowane wyliczenia w sprawie obniżenia ceny 
skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 2025 na obszarze Miasta i Gminy Kunów, 
zakładając podwyżkę o 5%.  Zakładając podwyżkę  5 % stawka za 1 kwintal wyniesie 57,75 zł i dla 
gruntów niestanowiących gospodarstwa rolnego stawka wyniesie 288,75 zł oraz dla gruntów 
stanowiących gospodarstwo rolne stawka wyniesie 144, 36 zł. Projekt uchwały wraz ze skutkami 
obniżenia subwencji zostanie przedstawiony radnym przed obradami sesji.  



 
Radny Grzegorz Wanat zapytał, czy zaopiniowanie tego projektu uchwały nie może zostać przełożone 
na inny termin  np. grudniowy.  
 
Skarbnik Gminy Danuta Fijas poinformowała, że nie można tak długo czekać, ponieważ uchwała musi 
zostać ogłoszona w Dzienniku Urzędowym oraz musi spełniać wymogi wejścia w życie.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Piotr Rakoczy zaproponował, aby kompletny projekt 
uchwały z podwyżką 5%, został przedstawiony radnym na posiedzeniu komisji, która zostanie 
zaplanowana przed obradami sesji.  

 
Radni nie wnieśli więcej pytań, Wiceprzewodnicząca poprosiła radnych o wyrażenie opinii w formie 
głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowana projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku 
rolnego na rok 2025 na obszarze Miasta i Gminy Kunów. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 1, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (1) 
Maria Pająk 
PRZECIW (4) 
Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Piotr Rakoczy, Donata Zębala 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Marcin Pastuszko, Grzegorz Wanat 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 

 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego negatywnnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta dla celów wymiaru podatku rolnego na rok 2025 na 
obszarze Miasta i Gminy Kunów. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła punkt 10. 

 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa 
podatków rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych oraz 
ustalenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
 
Skarbnik Gminy Kunów Danuta Fijas omówiła projekt uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa 
podatków rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych oraz ustalenia inkasentów  
i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 
Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Pani Skarbnik za omówienie projektu 
uchwały i poprosiła radnych o zadawanie pytań. 
 



Radni nie wnieśli pytań, Wiceprzewodnicząca poprosiła radnych o wyrażenie opinii w formie 
głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatków rolnego, leśnego i od 
nieruchomości od osób fizycznych oraz ustalenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Maria Pająk, Marcin 
Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatków rolnego, leśnego i od nieruchomości od 
osób fizycznych oraz ustalenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła punkt 11. 

 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 
gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 
niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w roku 2025. 
 
Pracownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Pan Andrzej Sidor omówił 
projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi  
z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w roku 2025. Obowiązująca stawka za odpady komunalne nie pokrywa w dużej mierze 
kosztów systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, a system powinien się bilansować.  
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Panu Andrzejowi Sidorowi za omówienie 
projektu uchwały i poprosiła radnych o zadawanie pytań. 
 
Radny Grzegorz Wanat zabrał głos w sprawie zmiany firmy odbierającej odpady komunalne w roku 
2025 i dodał, że przetarg został pozytywnie rozstrzygnięty i Gmina nie będzie musiała dokładać 
500 000,00 zł, zatem czy te środki nie mogą bilansować systemu?  
 
Pracownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Pan Andrzej Sidor 
poinformował, że obecnie wpływają odwołania od firmy konkurencyjnej (tej, która nie została 
wyłoniona w przetargu), w związku z powyższym Gmina Kunów nie wie z kim dokładnie podpisze 
umowę na odbiór odpadów komunalnych.  
 
Radni nie wnieśli więcej pytań, Wiceprzewodnicząca poprosiła radnych o wyrażenie opinii w formie 
głosowania. 
 



 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w roku 2025. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Maria Pająk, Marcin 
Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi  
z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w roku 2025. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła punkt 12. 
 

 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości tej 
opłaty. 
 
Pracownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Pan Andrzej Sidor omówił 
projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi i ustalenia wysokości tej opłaty. 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Panu Andrzejowi Sidorowi za omówienie 
projektu uchwały i poprosiła radnych o zadawanie pytań. 
 
Radny Grzegorz Wanat poprosił o przybliżenie informacji związanych z przepisami dotyczącymi 
spełnienia norm utworzenia kompostownika na działce prywatnej 
 
Pracownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Pan Andrzej Sidor 
poinformował, że w Regulaminie utrzymania czystości na terenie Gminy Kunów, zapisane są przepisy 
dotyczące utworzenie kompostownika (zapisy mówią o zachowaniu 10 metrów od okien budynku 
zamieszkałego, 3 metry od granicy innej działki oraz innych budynków.) 
 
Radna Joanna Arczewska zapytała, czy liście oraz gałązki drzew wchodzą w organiczne odpady 
komunalne (BIO).  
 
Pracownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Pan Andrzej Sidor 
poinformował, że liście jak najbardziej wchodzą w odpady BIO, lecz nie należy oddawać ich w bardzo 
dużej ilości.  
 
Radny Marek Mikos zapytał o okres obowiązywania uchwały?  



 
Pracownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Pan Andrzej Sidor 
poinformował, że umowa zawierana jest na dwa lata, natomiast uchwała może ulec zmianie wedle 
zmian stawek.  
 
Radny Marek Mikos podkreślił, że zwiększona stawka o 6,00 zł będzie znacząca dla mieszkańca.  
 
Skarbnik Gminy Kunów Danuta Fijas poinformowała, że obecnie Gmina Kunów dokłada do odpadów 
Komunalnych ponad 500 000,00 zł, zmniejszając stawkę Gmina będzie zmuszona dołożyć ponad  
1 milion złotych. Skarbnik podkreśliła, że Gmina Kunów, nie ma takich środków aby móc 
dofinansować odbiór odpadów komunalnych.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Piotr Rakoczy przypomniał sytuację sprzed 4 lat, gdzie 
radni obniżyli stawkę za odpady komunalne, a po pewnym czasie wzrosła dwukrotnie.  
 
Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Jarosław Adamski również 
odniósł się do sytuacji, którą przypomniał Przewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie. Ponadto dodał, 
że Gmina Kunów nie ma możliwości zarabiania na gospodarce śmieciowej. Zaproponowane stawki  
w projekcie uchwały są najbardziej optymalne. Zgodnie z nowymi przepisami gmina musi osiągnąć 
również odpowiedni poziom recyklingu, jeśli go nie osiągnie może zostać nałożona kara. Od                                
1 stycznia 2025 r. ma również wejść kaucyjność, natomiast Gmina Kunów posiada jeden sklep 
wielopowierzchniowy, natomiast mniejsze sklepy na pewno nie przystąpią do kaucyjności.  Kierownik 
zachęcił, aby nakłonić mieszkańców Gminy Kunów aby zakładali kompostowniki, które zmniejszą 
tonaż odbioru odpadów BIO.   
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie Piotr Rakoczy zapytał czy znane są już nowe stawki jakie 
będą obowiązywać w gminach ościennych. 

 
Pracownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Pan Andrzej Sidor 
poinformował, że Gmina Bodzechów przyjęła nową stawkę, która wynosi 29,00 zł.  
 
Radny Grzegorz Wanat wnioskował aby zmniejszyć stawkę z 26,00 zł na 24,00 zł.  
 
Radny Jarosław Jałocha zasugerował, aby wdrożyć kontrolę ilości domowników jaka została 
zgłoszona w deklaracji śmieciowej.  
 
Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Jarosław Adamski poinformował, 
że zdarzały się przypadki, że w danym gospodarstwie domowym zamieszkuje więcej domowników, 
niż wpisanych w deklaracji śmieciowej, lecz Gmina Kunów stara się na bieżąco weryfikować, chociaż 
narzędzi do weryfikacji jest niewiele.  
 
Radny Darek Różalski zapytał, czy referat posiada informacje, ile osób nie uiszcza opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi.   
 
Pracownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Pan Andrzej Sidor 
poinformował, że za brak uiszczania opłat odpowiedzialny jest Referat Finansowy.    
 
Skarbnik Gminy Kunów Danuta Fijas poinformowała, że jest duża liczba rodzin, która nie uiszcza 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, mimo wysyłanych tytułów wykonawczych czy 
prowadzonych egzekucji, a w dużej mierze Urząd Skarbowy umarza postępowania ze względu na brak 
posiadanych środków przez dłużników. Zaległości nieściągalne wynoszą ok. 250 000,00 zł.  



Radny Grzegorz Wanat poinformował, że na dzień dzisiejszy nie wypracuje żadnej opinii, w związku  
z powyższym prosi o procedowanie punktu przez obradami sesji.  
 
Radny Sylwester Jedlikowski zapytał, czy od osób które nie uiszczają opłaty są odbierane odpady 
komunalne.  
 
Pracownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Pan Andrzej Sidor 
poinformował, że Gmina Kunów ma obowiązek odbioru odpadów komunalnych od wszystkich 
mieszkańców.  
 
Wiceprzewodnicząca komisji Maria Pająk poprosiła radnych o wyrażenie opinii w formie głosowania.  
 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości tej opłaty. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (3) 
Jarosław Jałocha, Maria Pająk, Piotr Rakoczy 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 
Arkadiusz Farys, Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Marcin Pastuszko, Grzegorz Wanat, Donata  
Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 
 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości tej opłaty. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła punkt 13. 
 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Ostrowiec Świętokrzyski. 
 
Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich, Rolnictwa i Środowiska Jarosław Adamski omówił 
projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ostrowiec 
Świętokrzyski. 
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Kierownikowi za omówienie projektu 
uchwały i poprosiła radnych o zadawanie pytań. 

 
Radni nie wnieśli więcej pytań, Wiceprzewodnicząca poprosiła radnych o wyrażenie opinii w formie 
głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Ostrowiec Świętokrzyski. 



  
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Maria Pająk, Marcin 
Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 

 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ostrowiec 
Świętokrzyski. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła punkt 14. 

 
 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 
Miejskiej w Kunowie na 2025 rok.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Kunowie omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 
Rady Miejskiej w Kunowie na 2025 rok. Ponadto odczytał złożone przez Radną Donatę Zębalę 
propozycje wprowadzenia do planu pracy zaproponowanych zagadnień (korespondencja stanowi 
załącznik do protokołu) jak również przygotowane odpowiedzi. (odpowiedź stanowi załącznik do 
protokołu)   
 
Wiceprzewodnicząca Komisji Maria Pająk podziękowała Przewodniczącemu Rady Miejskiej  
w Kunowie za omówienie projektu uchwały i poprosiła radnych o zadawanie pytań.  
 
Radni nie wnieśli więcej pytań, Wiceprzewodnicząca poprosiła radnych o wyrażenie opinii w formie 
głosowania. 

 
Głosowano w sprawie: 
zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kunowie na 2025 
rok.  

 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Arkadiusz Farys, Jarosław Jałocha, Sylwester Jedlikowski, Marek Mikos, Maria Pająk, Marcin 
Pastuszko, Piotr Rakoczy, Grzegorz Wanat, Donata Zębala 
NIEOBECNI (2) 
Beata Łukawska, Cezary Szwajda 

 
Komisja Budżetu i Oświaty, w wyniku głosowania jawnego pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Kunowie na 2025 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 



Propozycje zagadnień przekazane formą elektroniczną przez Radną Donatę Zębalę stanowią załącznik 
nr 16 do protokołu.  

Odpowiedź na złożone zagadnienia celem wdrożenia ich do planu pracy Rady Miejskiej w Kunowie 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
Wiceprzewodnicząca Komisji zamknęła punkt 14. 
 

16. Sprawy różne. 
 
Nie zgłoszono spraw różnych.  

 
17. Zakończenie posiedzenia. 

 
Wiceprzewodnicząca Maria Pająk  podziękowała członkom Komisji oraz gościom za udział  
w posiedzeniu i zamknęła posiedzenie Komisji Budżetu i Oświaty.  

Nagranie z posiedzenia komisji stanowi załącznik Nr 18 do protokołu (płyta CD). 

 
 
 

  

 

  

 
Przygotował(a): Paulina Biernat 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


